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ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 

Praha (Clarion Congress Hotel Prague) - 27. dubna 2024 

 

Účast: Delegáti s hlasem rozhodujícím (DHR): z 87 pozvaných přítomno 69   

  Hosté:  13  

  - viz příloha zápisu č. 1 (prezenční listina) 

Program: 1. Zahájení a organizační pokyny 
  2. Volba pracovního předsednictva a komisí 
  3. Zpráva mandátové komise 
  4. Schválení programu, jednacího a volebního řádu VH ÚBD SLČR 
  5. Plnění usnesení VH ÚBD SLČR 2023 
  6. Vystoupení prezidenta SLČR 
  7. Zpráva o činnosti reprezentačních družstev, rezortních středisek  

  a TR 2023-2024  
  8. Zpráva o činnosti sportovně talentované mládeže 2023-2024 
  9. Zpráva o soutěžích 2023-2024 a činnosti STK ÚBD SLČR 2023-2024  
  10. Zpráva o činnosti ÚBD KSL 2023-2024 
  11. Zpráva Metodické komise ÚBD SLČR 2023-2024  
  12. Zpráva Revizní komise ÚBD SLČR 2023-2024 
  13. Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2023-2024  
  14. Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR za rok 2023  
  15. Návrh úpravy Statutu ÚBD SLČR 
  16. Volba Revizní komise ÚBD 
  17. Návrh rozpočtu ÚBD SLČR na rok 2024  
  18. Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2024-2025 
  19. Návrh klíče pro účast delegátů na příští VH ÚBD 2025 
  20. Volba delegátů na Konferenci SLČR 2024 
  21. Různé 
  22. Usnesení a závěr 

 
1. Zahájení  

Aleš Vaněk zahájil VH ÚBD v 10,00 hodin, přivítal delegáty a hosty VH ÚBD SLČR, 
provedl organizační pokyny. 
 

 Slavnostní ceremoniál 
 Aleš Vaněk a Štěpán Kaliba předali SUPERPOHÁR za sezónu 2023-2024 vítěznému 

klubu TJ DUKLA Liberec, jménem klubu pohár převzal Zbyněk Valoušek. 
  

Aleš Vaněk a Štěpán Kaliba provedli slavnostní vyhlášení výsledků ankety „MŮJ 
TRENÉR“. Vítězkou se stala Kateřina Hynčicová, trenérka TJ Dukla Liberec. Štěpán 
Kaliba předal cenu od společnosti GRADA zástupci Kateřiny Hynčicové - Jakubu 
Gräfovi. 
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2.  Volba pracovního předsednictva a komisí  

Usnesení č.1: Valná hromada schválila optickou většinou DHR pracovní 
předsednictvo a komise: 

 
Pracovní předsednictvo: Roman Peštuka – předsedající VH ÚBD SLČR 
    Aleš Vaněk, Václav Suchánek 
Mandátová komise:  Věra Chvátalová, Aleš Razým, Michal Kučera 
Návrhová komise:  Petr Mach, Iveta Roubíčková, Jan Hamr 
Volební komise:  Jana Michlová, Václav Haman, Jakub Gräf 
Zapisovatel VH:  Jitka Bartoňová 
Ověřovatelé zápisu:  Petr Kubíček, Václav Suchánek 

 
3. Zpráva mandátové komise:  

 Věra Chvátalová přednesla zprávu mandátové komise:  
Na VH ÚBD bylo pozváno 87 DHR, z toho přítomno: 69 DHR (79,31 %), hostů: 13 

 Závěr: VH ÚBD SLČR je usnášeníschopná (nadpoloviční většina, kvórum – 35 DHR). 
 
4.  Schválení programu, jednacího řádu a volebního řádu VH ÚBD 

Program VH ÚBD:   
Hlasování o návrhu programu VH ÚBD předloženém Radou ÚBD 
Návrh byl schválen optickou většinou. 

Usnesení č.2:  Valná hromada schválila program VH ÚBD 2024. 
 
Jednací řád VH ÚBD:   
Hlasování o návrhu Jednacího řádu VH ÚBD předloženém Radou ÚBD 
Návrh byl schválen optickou většinou. 

Usnesení č.3:  Valná hromada schválila Jednací řád VH ÚBD SLČR 
 

Volební řád VH ÚBD:  
Hlasování o návrhu Volebního řádu VH ÚBD předloženém Radou ÚBD 
Návrh byl schválen optickou většinou. 

Usnesení č.4:   Valná hromada schválila Volební řád VH ÚBD SLČR. 
 

5.  Plnění usnesení VH ÚBD 2023 
Roman Peštuka konstatoval, že VH ÚBD 2023 neuložila žádný úkol.  
 

6.  Vystoupení prezidenta SLČR 
Roman Peštuka přivítal prezidenta SLČR Davida Trávníčka, víceprezidenta SLČR 
Lukáše Heřmanského, generálního sekretáře SLČR Jana Šindeláře a sportovního 
manažera SLČR Davida Bičíka. 

 
David Trávníček pozdravil delegáty a v úvodu svého projevu poděkoval všem svým 
spolupracovníkům jak v rámci sekretariátu SLČR, tak i orgánů SLČR a odborných 
sportovních úseků SLČR. Dále provedl podrobné zhodnocení uplynulé sezóny.  
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- okomentoval události v sídle SLČR dne 27. 2. 2024, v této věci uvedl, že celá situace 
vyplynula z dehonestační a štvavé kampaně rozpoutané jediným subjektem uvnitř 
SLČR vedeným osobními důvody ho poškodit. Je připraven žádat Konferenci SLČR 
o vyslovení důvěry. Současně bylo rozhodnuto pro přesvědčení všech vybrat 
mezinárodní nezávislou auditorskou společnost k provedení externího forenzního 
auditu s cílem očistit jméno SLČR. Výstupy budou představeny Konferenci SLČR.  

- Infrastruktura - informoval o probíhající úspěšné spolupráci a konkrétních jednáních, 
která vede s NSA ohledně získání pravidelné finanční podpory na investice a obnovu, 
přičemž zdůraznil význam infrastruktury jako klíčové pro budoucnost našeho sportu, 
kdy zasněžování lyžařských areálů je stěžejním řešením ve snaze vyrovnat se 
s problematickým počasím. Vyjmenoval běžecké areály, které jsou řešeny v první fázi 
a popsal úroveň jejich připravenosti (Bedřichov, Horní Mísečky, Harrachov). Dále 
doplnil, že v uplynulé sezóně se zároveň podařilo nastartovat spolupráci s Nadací 
ČEZ, díky které získala finanční prostředky většina běžeckých areálů v ČR, resp. 
každý, kdo si požádal.  

- Akciové společnosti - informoval o aktuální situaci v akciových společnostech 
(Špindlerův Mlýn, ASHM, Pec p.S.), u všech byly svazu letos vyplaceny dividendy 

- Členská základna SLČR – informoval, že v letošním roce došlo k navýšení členů, 
zároveň proběhla kontrola databáze pro vyčištění případných mrtvých duší 

- Marketing a prezentace partnerů - pro ÚBD byly uzavřeny celosvazové smlouvy 
s ČEZ a Kooperativa, aktuálně se jedná o pokračování spolupráce 

- Plánované významné sportovní akce - závody SP AD Špindlerův Mlýn 2026 a SP 
BD Nové Město na Moravě 2025 (navázání na tradici Zlaté lyže). Informoval o jednání 
s Jiřím Hamzou, a to i ohledně podmínek pronájmu lyžařského areálu v NMNM, který 
je vybudován z větší části ze státních financí. 

- Výročí 120 let založení SLČR - shrnul akce, které byly k oslavě výročí uspořádány. 

- Hodnocení činnosti reprezentace SLČR - informoval, že kritéria přidělování financí 
jsou velmi navázána na úspěšnost na závodech MSJ, MS, ZOH. Celkově s výsledky 
v rámci SLČR spokojen není. Snaha o zlepšení: zřízen post sportovního manažera 
SLČR (David Bičík) za účelem zastřešení všech OSÚ, další stupeň je pak v oblasti 
digitalizace (práce s daty), resp. využití dat pro hledání cesty, která by přinesla 
zlepšení. Uvedl, že SLČR má k tomu skvělý nástroj, a to tréninkový deník Yarmill. 
Předal slovo Janu Šindelářovi, který seznámil delegáty s analýzou přechodu juniorů 
do dospělých, resp. provázaností jejich výsledků na MSJ (umístění do 16. místa) s 
jejich výsledky v dospělosti (MS, ZOH). Trend přechodu byl analyzován s použitím 
dat z TD Yarmill. Sledování zahrnovalo nejen české sportovce, ale i zahraniční. Na 
analýze pracuje David Bičík se zástupci Yarmillu a výsledky bude komunikovat se 
sportovními řediteli OSÚ. 
- okomentoval Strategie rozvoje OSÚ dodané úseky na základě požadavku na 
vypracování a zdůraznil, že je nezbytné, aby cílem všech byla výchova úspěšného 
sportovce. Popsal financování sportu, kdy NSA provedla prioritizaci sportů (posuzují 
se 4 oblasti: úspěšnost, velikost, popularita, společenská odpovědnost), lyžování 
mezi 30 prioritních sportů patří, očekává se tedy navýšení prostředků na základě 
prioritizace. Vedle toho zdůraznil, že všechny OSÚ pracují s mnohem vyšším 
finančním rozpočtem než v historii, výsledky na MSJ tomu však neodpovídají a je 
potřeba pracovat na zlepšení. 
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- potvrdil plán na pořízení strojů na měření fluoru včetně vyškolení osob k jejich 
ovládání.  
Jan Šindelář přednesl informace k ekonomice SLČR 
- okomentoval schválený klíč pro dělení financí SLČR (rozpočet 2024) - významným 
faktorem je úspěšnost, ne množství startů na nejvyšších soutěží, počet uspořádaných 
soutěží na českém území apod. 
- informoval, že OSÚ AD připravuje návrh nového klíče, který chce předložit 
Konferenci SLČR, ve kterém navrhuje zohlednění kvantity nad kvalitou   
- informoval o 1. návrhu rozpočtu SLČR - BD 31 mil., již je připravován 2. návrh 
rozpočtu SLČR (na základě dalších známých dat: úspěšnost, počet registrovaných 
závodníků) - BD 34 mil., a to před prioritizací, přidělenou částku v rámci prioritizace 
očekává SLČR do konce dubna (cca 15-20 mil. pro celý SLČR) 
- informoval o přípravě dokumentu upravujícího zásady hospodaření SLČR 
- informoval o dotačních titulech NSA: „Podpora sportovních organizací svazového 
charakteru 2024“ a „Rozvoj materiálně technické základny sportovních svazů 2024“. 
V rámci titulu MTZ 2024 SLČR bude žádat o finanční prostředky na nákup přístrojů 
na měření fluoru a jejich obsluhu. 
Na závěr David Trávníček konstatoval, že ÚBD je klíčový stavební kámen v rámci 
SLČR jako celku a doporučil zvážit možnost formálního spojení OSÚ BD s SL a SK, 
jakožto projevu solidarity, týmovosti a hledání synergií napříč, kdy silnější by měli 
pomáhat slabším. Okomentoval povinnost úseků upravit své statuty do souladu 
s nově schválenými Stanovami SLČR. Zdůraznil potřebu udržení stability, kontinuity, 
apeloval na vzájemnou komunikaci, v polovině olympijského cyklu neměnit zavedené 
věci. Krátce informoval o hlavních bodech Konference SLČR 2024, na které se bude 
rozhodovat o budoucnosti Svazu lyžařů. 
  

7. Zpráva o činnosti RD, RSC, TR ÚBD SLČR za období 2023-2024 
 Štěpán Kaliba přednesl zprávu o činnosti RD, RSC, TR ÚBD SLČR 2023-2024 

- viz příloha zápisu č. 1 
 - viz příloha zápisu č. 2 a-d (hodnocení MS juniorů, MS-U23, ZOH, EYOF) 

 Na závěr informoval, že kromě něj jsou připraveni odpovědět na případné dotazy i 
 k tomu účelu přítomní reprezentační trenéři Jan Franc, Vasil Husák a Aleš Lejsek. 
  

Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 
Nikdo z delegátů neměl dotazy ani připomínky do diskuse. 

 
8. Zpráva o činnosti sportovně talentované mládeže 2023-2024 

Štěpán Kaliba přednesl zprávu o činnosti sportovně talentované mládeže v sezóně 
2023-2024. Zároveň informoval, že kromě něj je připraven odpovědět na případné 
dotazy koordinátor STM Václav Haman. 
- viz příloha zápisu č. 3 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 
 
1. Petr Mach - připomínka ke způsobu řešení zákazu fluoru, resp. nastavení 

 pravidla společného mazání při republikových závodech dospělých a dorostu: 
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a/ nákup přístroje na měření fluoru: informoval, že uznává, že v sezóně bylo složité 
 sehnat přístroj na měření fluoru, přesto se mělo více využít osob, které byli v této 
 věci dopředu informovány (M. Blaschke, R. Kumpošt); pro příští sezónu je 
 každopádně potřeba stroj pořídit, pokud se má úsek vyhnout vzájemnému obviňování 
 trenérů. 

b/ společné mazání: informoval, že principiálně není proti společnému mazání jako 
 takovému, ale nesouhlasí se zvolenou formou (rozdávání jednotného přípravku), 
 kterou za společné  mazání nepovažuje, výhodu vidí pouze ve finanční úspoře klubů. 
 Kromě toho se mu nelíbilo upřednostnění jednoho výrobce vosků (SWIX), a to bez 
 výběrového řízení vzhledem k využití státních prostředků.  

Štěpán Kaliba k ad a/ informoval, že pro závodní sezónu 2024-2025 se s nákupem 
 přístroje na měření fluoru počítá, v návrhu rozpočtu 2024 je pro to vyčleněna zvláštní 
 kapitola; doplnil, že s R. Kumpoštem a zejména s M. Blaschkem byl od prvopočátku 
 v intenzivním kontaktu a pokud by měl jakékoliv informace dříve než ostatní státy, 
 pochopitelně by s nimi patřičně nakládal. K ad b/ oponoval, že vosky na celou sezónu 
 byly úseku poskytnuty dlouholetým hlavním partnerem ÚBD firmou SWIX na základě 
 barterové smlouvy a nebyly tedy hrazeny ze svazového nebo úsekového rozpočtu.  

Lukáš Bauer k ad b/ konstatoval, že proces nastavení konceptu společného mazání 
 byl neprůhledný, o návrhu se diskutovalo pouze na oponenturách SCM, kdy nikdo 
 nevěděl, co jiný trenér nebo jiný oddíl k tématu na oponentuře řekl, napříště by se 
 takto zásadní věci měly probrat např. na Rozšířené TR, aby byla před rozhodnutím 
 umožněna diskuse v širokém fóru. Upozornil, že o zavedení společného mazání pak 
 nebylo lyžařské hnutí dostatečně informováno, chybělo i usnesení o schválení tohoto 
 pravidla. Nejvíce ho mrzí, jakou toto rozhodnutí vyvolalo atmosféru na závodech, 
 která byla velmi špatná a ovlivnila i sportovce. 

Aleš Vaněk potvrdil záměr zakoupit jeden přístroj na měření fluoru jen pro běžecký 
 úsek, již zakomponováno v návrhu rozpočtu ÚBD 2024, další přístroje budou 
 zakoupeny v rámci  SLČR. 

 
2. Petr Mach - připomínka k nastavení pravidla pro start na závodech FESA: 
Konstatoval, že nesouhlasí s nastaveným pravidlem a zároveň mu vadí, jak bylo toto 

 pravidlo komunikováno. Samotné omezení startů neuznává z důvodu, že závody 
 FESA  (dříve OPA) nejsou, jak mu potvrdil ředitel tohoto poháru Karl Heinz Likert, na 
 vyšší  úrovni než ostatní závody FIS, smyslem kontinentálních pohárů je, aby si na 
 nich mladí závodníci vyjeli FIS body a z tohoto důvodu není správné starty omezovat. 
 Přestože i některé další státy počty závodníků snižují, činí tak jen v rámci družstva, 
 které se účastní na náklady jejich svazu. Pokud se chce sportovec zúčastnit na vlastní 
 náklady, tuto možnost mu dají. Dalším důvodem, proč byl proti omezování, je, že 
 závody FESA jsou zároveň nominačními závody bodujícími v rámci nominačních 
 kritérií na MSJ/U23 nebo do STM, proto by účast na nich měla být umožněna všem. 

Štěpán Kaliba k připomínce informoval, že se jedná o rozpor ve vidění významu 
 závodů FESA z pohledu FIS a z pohledu lyžařských federací, věc se bude řešit i na 
 kongresu FIS v Portoroži (dodefinování kontinentálních pohárů). Nesouhlasí, že by 
 všechny okolní federace účast neomezovaly, resp., že by umožnili závodníkům mimo 
 výpravu se závodů účastnit a uvedl příklad italského svazu. Ohledně vztahu omezení 
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 a nominačních kritérií upozornil, že v kritériích zůstala i možnost nominovat se ze 
 závodů domácích.   

Lukáš Bauer konstatoval, že jakožto reprezentační trenér polského týmu žádný tlak 
 na federace, aby omezovaly počty svých účastníků, nezaznamenal, resp. polská 
 federace počty neomezovala. Dle jeho názoru se jednalo o omezování českých 
 závodníků, což se v sezóně, ve které mnoho možností závodit nebylo, projevilo. 

 
3. Lukáš Bauer - připomínka ke schvalování nominací na závody Světového poháru: 
Informoval, že dle jeho názoru ani jedny nominace neproběhly podle pravidel, kdy dle 

 platného Statutu ÚBD má TR ÚBD předkládat návrh nominace sportovců Radě ÚBD 
 a Rada ÚBD o návrhu rozhodnout. V žádném zápisu z jednání těchto orgánů taková 
 usnesení nebyla. Štěpán Kaliba odpověděl, že Rada ÚBD schvalovala veškeré 
 nominace na všechny závody v uplynulé sezóně. Připustil, že usnesení o tom vždy 
 přijata nebyla. Lukáš Bauer vyjádřil nespokojenost s úrovní komunikace úseku 
 navenek, kdy hnutí nebylo umožněno se dotazovat, proč ten, který závodník byl nebo 
 nebyl na závody SP nominován. 

 
4. Lukáš Bauer - připomínka k systému sportovně talentované mládeže:  
Konstatoval, že si uvědomuje, že vytvoření systému, který rozděluje podstatné 

 finance úseku, je značně náročné a samotný systém nerozporuje. Dle něj je však 
 dokument „Systém sportovně talentované mládeže 2023-2027“ netransparentní, 
 resp. tento jediný uveřejněný a dostupný materiál nedává klubům informaci, co 
 všechno musí udělat, aby splnily kritéria. Všichni by měli mít možnost vědět, jak se 
 rozdělují finanční prostředky a jak na ně mohou dosáhnout, jinak to nabourává
 v celý systém důvěru, resp. je možné systém ohýbat tak, jak to úseku vyhovuje. 
 Upozornil na žádosti některých klubů, aby byly zveřejněny výsledky hodnocení „karet 
 klubů“ s rozkladem jednotlivých kategorií. Dále není nikde specifikováno, co musí 
 klub splnit, aby dosáhl na čtyřletou podporu, o které se v dokumentu píše.  

Aleš Razým vysvětlil, že záměrem při přípravě systému nebylo zásadně měnit 
 principy hodnocení, ale provést optimalizaci, vylepšení předchozího systému. Po 
 znalosti aktuálního stavu po loňské sezóně byly bodové hranice nastaveny a uznal, 
 že mohly být zaneseny do letošní aktualizace dokumentu. Důvod, proč nebylo 
 zveřejněno hodnocení „karet klubů“, je, že cílem není, aby se kluby mezi sebou 
 porovnávaly, ale pracovaly s tím, co „mají“, protože každý klub je jiný a má jiné 
 podmínky. Systém oproti tomu minulému stanovil určitý minimální rozsah toho, co 
 musí klub splňovat. Popsal konkrétně jednotlivá kritéria. Dodal, že systém nestanoví 
 jeden „správný“ směr, záměrem je ohodnotit kluby za tu činnost, kterou vykonávají, 
 resp. důležité je, aby si ten konkrétní klub našel to, co mu dává smysl a věděl, že za 
 to bude ohodnocen. Lukáš Bauer oponoval, že z materiálu, to, co A. Razým popsal, 
 nevyznívá, resp. většina klubů se v tomto dokumentu neorientuje. Systém by měl být 
 komunikován tak, že bude jasné, co je v oblasti STM prioritou ÚBD. Z „karty klubu“ si 
 klub může domýšlet, kde se může zlepšit, ale jsou to domněnky. Vhodné by bylo 
 určit směr a informovat o tom hnutí. V tuto chvíli možnost klubů vybírat si to, co ony 
 chtějí, je velmi limitované, aktuálně se probíhá hlavně hon za body bez znalosti toho, 
 kolik bodů klub minimálně potřebuje dosáhnout, aby na stávající úrovni zůstal nebo 
 se posunul. Výsledky hodnocení karet by se zveřejňovat měly, stejně jako to učinila 



 

 
Svaz lyžařů České republiky, Cukrovarnická 483/42, 162 00 Praha 6, www.czech-ski.com, IČO: 00537632 
Úsek běžeckých disciplín, Jizerská 947, 460 15 Liberec, E-mail: ubd@czech-ski.com, Tel.: +420 723 069 682 

 

 NSA v případě prioritizace sportů (tabulka parametrů). Miroslav Petrásek doplnil, že 
 tím, jak jsou body nastaveny, jsou v podstatě kluby  tlačeny k tomu, jak mají 
 trénovat. Aleš Razým informoval, že tabulku výsledků hodnocení (jakýsi medián) je 
 úsek schopen vytvořit, podrobné by to však být nemělo, aby se kluby nesnažily na 
 konkrétní hodnoty dosáhnout uměle. Dále informoval, že požádá nestrannou osobu, 
 která se nepodílela na tvorbě systému, aby dokument přečetla a odpovědi na 
 všechny dotazy, které by z toho případně vyplynuly, budou do dokumentu 
 zakomponovány včetně těch, které byly uvedeny zde. 

Jakub Novák informoval, že ho těší, že systém vznikl a poděkoval za práci všem, 
 kteří se na systému podíleli. Ocenil vznik „karty klubu“, resp. nastavení 15 parametrů, 
 které jsou sledovány, kdy každý klub si může vybrat parametr, který je mu bližší a 
 dokáže ho splnit. Jako hlavní přínos však vidí, že vzorec je platný pro všechny kluby 
 úseku nastejno, a tedy všechny kluby mají možnost statutu STM dosáhnout, naopak 
 se již nemůže stát, aby klub, který trvale bodově nesplňuje, v systému (bez té 
 zásluhy) zůstával a byl finančně podporován. 

Zdeněk Laciga konstatoval, že se zapomíná na to, že drtivá většina lidí sportuje kvůli 
 tomu, že je to baví, a ne kvůli tomu, aby získali peníze ze státního rozpočtu. 
 Připomenul, že před dvěma lety vystoupil s materiálem „Strategie BÍLÁ STOPA 
 2030+“, kdy většina lidí projektu tleskala, ale výsledky se dál již neposunuly. Nicméně 
 z dotazníkového šetření vyplynulo jednoznačně, že 85% dotazovaných sportovců 
 nechce být profesionálním sportovcem a lyžují prostě proto, že je to baví. Za 
 nejdůležitější tedy považuje a od Svazu lyžařů požaduje, aby bylo kde lyžovat a aby 
 svaz organizoval soutěže. Dále upozornil na to, že je potřeba zlepšit evidenci 
 regionální závodů v závodním portálu SLČR a stejně tak trenérů v evidenčním portálu 
 SLČR. Aleš Razým informoval o aktuální situaci ve vývoji závodního portálu, dále 
 informoval o záměru nastavit povinnost krajů vkládat do portálu závody a zejména 
 výsledky, hledá se forma, jakou se to bude provádět.   

Jiří Suchý informoval, že se na přípravě systému sportovně talentované mládeže
 s Alešem Razýmem podílel a prohlásil, že to byla konstruktivní práce. K materiálu 
 uvedl, že se podařilo do systému dostat výchovné, což znamená, že pokud mají kluby 
 úspěšné závodníky v seniorských kategoriích, jsou za to bodově hodnoceny. 
 Upozornil na potřebu boje s předčasnou specializací. Dále uvedl, že dle něj jsou 
 kritéria v dokumentu uvedena jasně, ale souhlasí s tím, že je lze nějakým způsobem 
 doprecizovat. 
 
9.  Zpráva o soutěžích a činnosti STK 2023-2024 - písemná 

- viz příloha zápisu č. 4 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám na 
předsedu STK ÚBD Michala Kučeru. 
Nikdo z delegátů neměl dotazy ani připomínky do diskuse. 

 
10.  Zprávy o činnosti ÚBD KSL 2023-2024 - písemné 

- viz příloha zápisu č. 5 a-l 
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Roman Peštuka vyzval přítomné předsedy a zástupce ÚBD KSL k doplnění svých 
písemných zpráv, a protože nikdo neměl zájem o vystoupení, otevřel diskusi a vyzval 
delegáty k dotazům a připomínkám. 
Nikdo z delegátů neměl dotazy ani připomínky do diskuse. 
 

11.  Zpráva Metodické komise ÚBD SLČR 2023-2024 - písemná 
Jiří Suchý přednesl zprávu o činnosti MK ÚBD 2023-2024. 
- viz příloha zápisu č. 6 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám na 
předsedu MK ÚBD Jiřího Suchého.  
 
Lukáš Bauer – připomínka ke školení trenérů licence A (trenérská škola A): 
Konstatoval, že z jeho pohledu není ze strany úseku prováděna dostatečná 

 prezentace trenérské školy licence A organizované na FTVS. Dále uvedl, že byl 
 informován předsedou MK ÚBD o připravované možnosti získání trenérské 
 kvalifikace stupně A na SLČR, přičemž z podmínek, které jsou pro splnění kvalifikace 
 nastaveny, je rozpačitý a není si jist, jestli takový systém zvedne kvalitu trénování; 
 vznesl dotaz, jestli se v této věci neuvažuje o novelizaci témat závěrečných prací, 
 která by se měla dle něj více týkat tréninkového procesu. Sám tento systém školení 
 nevidí jako přínosný, zájem o něj nemá a bude pokračovat na FTVS.  

Jiří Suchý vyjádřil souhlas s názorem na přínos témat závěrečných prací a 
 informoval, že s některými také nebyl ztotožněný, ale byl přehlasován. Doplnil, že 
 součástí je i téma podle vlastního výběru, resp. celkově se jedná o navedení 
 frekventantů k tématům, která budou dále precizována podle jejich konkrétního zájmu 
 a směřování na základě konzultací. Dále popsal aktuální situaci v procesu získání 
 kvalifikace SLČR pro školení trenérů licence A a B. 

 
Miroslav Petrásek vznesl dotaz na prezidenta SLČR, jestli by se nemělo usilovat 

 kromě vzdělávání trenérů i o to, aby jim byla dána určitá životní jistota tím, že by jejich 
 povolání bylo např. na stejné úrovni jako mají učitelé, tedy že by byli zaměstnáni 
 přímo pod svazem – státem a tím by se zlepšila jejich prestiž, což by přitáhlo mladé 
 trenéry a trenérky, kteří možná nyní v tomto povolání nevidí svou budoucnost. 

David Trávníček konstatoval, že se tvoří nový zákon o sportu, který řeší 
 profesionalizaci, není si však jist, jestli se taková myšlenka dá politicky prosadit, 
 nicméně souhlasí, že pokud chceme kvalitní trenéry, musíme je kvalitně motivovat, 
 aby zůstali v systému a inspirovali další.  

 
12.  Zpráva Revizní komise ÚBD SLČR 2023-2024 - písemná 

- viz příloha zápisu č. 7 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám na 
předsedkyni RK ÚBD Věru Chvátalovou. 
Nikdo z delegátů neměl dotazy ani připomínky do diskuse. 
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13.  Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2023-2024 
 Aleš Vaněk přednesl zprávu o činnosti ÚBD 2023-2024. 

- viz příloha zápisu č. 8 
 
13:00 – 14:00 hodin – přestávka na oběd 
 
14:05 hodin – Roman Peštuka vyzval mandátovou komisi o přepočítání delegátů.  
 

Věra Chvátalová po skončení přepočítání informovala o aktuálním počtu DHR:  
61 DHR, nadpoloviční většina je 31 hlasů. 

 
Roman Peštuka otevřel diskusi ke zprávě o činnosti ÚBD za období 2023-2024 

 přednesené předsedou ÚBD Alešem Vaňkem a vyzval delegáty k dotazům a 
 připomínkám. 

 
Lukáš Bauer - připomínka k oblasti Investice do infrastruktury - grant nadace ČEZ:  
Kladně zhodnotil nastartování spolupráce SLČR se skupinou ČEZ – dotace z nadace 

 ČEZ byly velmi úspěšné. Poté požádal o vysvětlení, proč lyžařský klub LK Slovan 
 Karlovy Vary nedostal od úseku doplňující informace dostatečně včas, což vedlo 
 k tomu, že nestihli žádost o dotaci pro areál Jahodová louka v termínu podat, což ho 
 velmi mrzí a domnívá se, že byli úsekem účelově vyřazeni. Aleš Vaněk 
 informoval, že ředitel úseku Š. Kaliba byl den poté, co byl kontaktován předsedou LK 
 Slovan Karlovy Vary, kontaktován starostou obce Boží Dar a informován, že tuto 
 žádost o dotaci bude podávat město Boží Dar, viz zápis ze zastupitelstva. Štěpán 
 Kaliba doplnil, že o tom informoval předsedu klubu. 

 
Petr Mach - připomínka ke komunikaci na úseku běžeckých disciplín: 
Informoval delegáty, že Rada ÚBD udělila výtku Miroslavu Petráskovi a Matyáši 

 Bauerovi, za to, že se nezúčastnili testů, LK Slovan Karlovy Vary se o tom dozvěděl 
 až ze zápisu z jednání RÚBD. Apeloval, abychom se pokusili oprostit od 
 vzájemných animozit a napříště zlepšili úsekovou komunikaci. 

 
Zbyněk Pavlásek – připomínka k podpoře infrastruktury lyžařských běžeckých areálů: 
Konstatoval, že výběr podporovaných areálů je ze strany SLČR přednostně 

 směrován k areálům v oblasti Jilemnice a Liberce. Vznesl dotaz, kdy se budou řešit 
 areály i v jiných oblastech ČR, např. na Šumavě. Aleš Vaněk vysvětlil, že vybrané 
 areály jsou v připravenosti dále než ty ostatní. David Trávníček doplnil, že ne 
 každý areál je připraven na investice, podpora samozřejmě půjde i do jiných 
 areálů, na druhou stranu je potřeba vědět, že nelze investovat do všech míst v ČR, 
 protože na to není celkově dostatek financí. 

Miroslav Petrásek upozornil, že dvacet let se hovoří o tom, že se bude investovat 
 v Harrachově a na Horních Mísečkách, nicméně SLČR dosud nedokázal zařídit ani 
 to, aby v těchto areálech byly každý den upraveny běžecké tratě. David Trávníček 
 informoval, že od příští sezóny budou na Horních Mísečkách stopy upraveny a popsal 
 průběh jednání s firmou Melida, která v této věci SLČR učinil. Lukáš Heřmanský 
 informace doplnil. 
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Zdeněk Laciga informoval, že z provedeného dotazníkového průzkumu klubů drtivá 
 většina klubů odpověděla, že jsou ochotni za úpravu tratí platit (vstupné na trať za 
 závodníka). 

 
14.  Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR 2023 
 Aleš Vaněk přednesl zprávu o hospodaření ÚBD 2023. 

- viz příloha zápisu č. 9 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 
 
Zdeněk Laciga vznesl dotaz, jak byly využity finanční prostředky určené na zdravotní 
zabezpečení sportovců, jestli bylo např. zjištěno, proč dorostenky kolabují apod. 
Aleš Vaněk informoval, že z kapitoly na zdravotní zabezpečení sportovců bylo využito 
cca 120 tisíc, zbytek byl převeden do dalšího roku. Pracuje se na nastavení 
adekvátně fungujícího systému k řešení této věci. David Trávníček doplnil, že tato 
oblast bude náplní práce sportovního manažera Davida Bičíka, resp. bude řešena na 
celosvazové úrovni. 
 
Hlasování o zprávě o hospodaření ÚBD 2023 
Pro 65 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Usnesení č.5:   Valná hromada schválila zprávu o hospodaření ÚBD 2023.  
 

15.  Návrh úpravy Statutu ÚBD SLČR 
Roman Peštuka konstatoval, že byly předloženy dva návrhy na úpravu Statutu ÚBD: 
návrh Rady ÚBD a návrh Petra Macha. 
- viz příloha zápisu č. 10 – návrh č.1 (předložený Radou ÚBD) 
- viz příloha zápisu č. 11 – návrh č.2 (předložený Petrem Machem) 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi k předloženým návrhům úprav Statutu ÚBD a vyzval 
delegáty k dotazům nebo připomínkám. 
 
Zdeněk Laciga požádal předsedu ÚBD o shrnutí rozdílů mezi návrhem předloženým 
Radou ÚBD a stávajícím Statutem ÚBD. 
Aleš Vaněk všechny změny podrobně okomentoval. 
 
Jan Skřička požádal navrhovatele Petra Macha o shrnutí rozdílů mezi jím 
předloženým návrhem a stávajícím Statutem ÚBD. 
Petr Mach všechny změny podrobně okomentoval.  
 
Roman Peštuka vyzval mandátovou komisi o přepočítání delegátů.  
Věra Chvátalová po přepočítání informovala o aktuálním počtu DHR: 65 DHR, 
nadpoloviční většina je 33 hlasů. 
 
Roman Peštuka vyzval delegáty k hlasování o návrzích v pořadí, jak byly předloženy. 
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Hlasování o návrhu na změnu Statutu ÚBD SLČR předloženém Radou ÚBD 
Pro 54 DHR, proti 7 DHR, zdržel 4 DHR.  
Návrh byl schválen. 

Usnesení č.6:   Valná hromada schválila návrh úpravy Statutu ÚBD SLČR  
    předložený Radou ÚBD.  

 
Roman Peštuka konstatoval, že vzhledem k tomu, že byl v pořadí první návrh přijat, 
nebude již o druhém návrhu plénum hlasovat. 

 
 Schválení počtu členů Rady ÚBD SLČR 
 Dorota Szczepanek, právník SLČR, informovala delegáty, že dle původního Statutu 
 ÚBD je potřeba provést schválení počtu členů Rady ÚBD. 

Roman Peštuka vyzval delegáty k hlasování o návrhu na sedmičlennou Radu ÚBD.  
 
Hlasování o počtu členů Rady ÚBD – 7 členů 
Pro 57 DHR, proti 8 DHR, zdržel 1 DHR.  
Návrh byl schválen. 

Usnesení č.7:   Valná hromada schválila počet členů Rady ÚBD na období  
    2024-2026 - sedm členů.  

 
16.  Volba Revizní komise ÚBD SLČR (RK ÚBD)  

Jana Michlová přečetla jména kandidátů na post člena Revizní komise ÚBD SLČR: 
Hladíková Yveta, Chvátalová Věra, Suchánek Václav a vyzvala delegáty k předložení 
dalších návrhů kandidátů.  
Nikdo z delegátů nenavrhl dalšího kandidáta. 
Jana Michlová vyzvala DHR k hlasování.  
 
Hlasování (aklamací) o 3 členech RK ÚBD 2024-2028 (dle abecedy): Hladíková 
Yveta, Chvátalová Věra, Suchánek Václav.  
Pro 63 DHR, proti 1 DHR, zdržel 2 DHR.  
 
Usnesení č.7:   Valná hromada zvolila členy Revizní komise ÚBD SLČR na 

období 2024-2028: Hladíkovou Yvetu, Chvátalovou Věru, 
Suchánka Václava. 

 
 Roman Peštuka informoval, že členové RK ÚBD si ze svého středu zvolili předsedu 
 Věru Chvátalovou. 
 
17.  Návrh rozpočtu ÚBD SLČR 2024 
 Aleš Vaněk předložil a okomentoval první návrh rozpočtu ÚBD SLČR na rok 2024 

- viz příloha zápisu č. 12 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 
 
Zbyněk Pavlásek vznesl dotaz, jak budou rozděleny finance v případě navýšení 
rozpočtu ÚBD v průběhu roku. 
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Aleš Vaněk informoval, že případné navýšení finančních prostředků bude děleno dle 
klíče NSA (organizace sportovních aktivit, reprezentace, sportovně talentovaná 
mládež). 
 
Hlasování o předloženém návrhu rozpočtu ÚBD 2024 
Pro 66 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Usnesení č.8:   Valná hromada schválila návrh rozpočtu ÚBD 2024.  
 
 Aleš Vaněk seznámil delegáty s návrhem na změnu klíče dělení rozpočtu SLČR, 
 který připravil OSÚ AD pro Konferenci SLČR včetně porovnání s aktuálně 
 platným klíčem. Poté vystoupili Radek Cikl, předseda OSÚ SK a Vít Háček, předseda 
 OSÚ SL. Oba předsedové konstatovali, že přijetí návrhu OSÚ AD by znamenalo 
 výrazné oslabení malých úseků SLČR až na hranici možnosti jejich fungování a 
 požádali delegáty o pokračování v solidaritě s malými úseky a tím i zachování stability 
 SLČR do budoucna.  
 
18.  Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2024-2025 

Štěpán Kaliba přednesl návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2024-2025.  
- viz příloha zápisu č. 13 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 

 
Miroslav Petrásek požádal Radu ÚBD o co nejrychlejší schválení složení a 
trenérského zabezpečení RD-A a RD-B, a to s ohledem na zařazené sportovce, kteří 
by měli dostat informaci co nejdříve. 
Dále požádal, aby zápisy z jednání TR ÚBD byly konkrétnější, např. obsahovaly 
vysvětlení důvodu nominace sportovců na soutěže apod. 

 
Hlasování o návrhu činnosti ÚBD 2024-2025 
Pro 65 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Usnesení č.9:   Valná hromada schválila návrh činnosti ÚBD 2024-2025.  
 

19. Návrh klíče pro účast delegátů na příští VH ÚBD 2025 
Roman Peštuka přednesl návrh: 

 1. Jeden delegát s hlasem rozhodujícím za každých započatých 100  členů  
  ÚBD KSL se zaplaceným příspěvkem na rok 2025.  
 2. Členové Rady ÚBD SLČR 

 
Hlasování o návrhu klíče na VH ÚBD 2025 
Pro 65 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Usnesení č.10:   Valná hromada schválila klíč na počty delegátů na Valnou 
hromadu ÚBD 2025.  

 
20. Volba delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 2024 včetně náhradníků 
 Roman Peštuka předložil návrh delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 2024 a 
 případnou mimořádnou konferenci SLČR včetně náhradníků a pořadí: 
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1. Kubíček Petr 
2.  Razým Aleš 
3.  Gräf Jakub 
4.  Hamr Jan  
5.  Kučera Michal 
6.  Valoušek Tomáš 
7.  Peštuka Roman 
8.  Michlová Jana  
9.  Kaliba Štěpán 
 
Náhradníci: 
10.  Bartoňová Jitka 
11.  Haman Václav 
12.  Valoušek Zbyněk 
13.  Franc Jan 
14.  Hladíková Yveta 
15.  Suchánek Václav 
16.  Tejchman Tomáš 
17.  Suchý Jiří 
18.  Provod Ladislav 
19.  Korvas Pavel 
20.  Lakatoš Zdeněk 
21.  Hromádková Dagmar 
22.  Telecký Tomáš 
23.  Laciga Zdeněk 
24.  Hlava Pavel 
25.  Baroš Jiří 
26.  Novotný Jiří 
 
Hlasování o návrhu delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 
Pro 65 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Usnesení č.11:   Valná hromada schválila delegáty za ÚBD na Konferenci SLČR 
2024 a případnou mimořádnou konferenci SLČR.  

 
 
24.  Různé 

Roman Peštuka otevřel diskusi. 
 
 Jiří Suchý předložil návrh na úkol pro Radu ÚBD: Pracovat na zlepšení podmínek 
 odměňování trenérů. 
 
 Zdeněk Laciga předložil návrh, aby byla stanovena povinnost krajům evidovat 
 výsledky regionálních soutěží v závodním portálu SLČR. 
 Tomáš Valoušek informoval, že toto bylo již zadáno svazem a intenzivně se pracuje 
 na realizaci. 
 



 

 
Svaz lyžařů České republiky, Cukrovarnická 483/42, 162 00 Praha 6, www.czech-ski.com, IČO: 00537632 
Úsek běžeckých disciplín, Jizerská 947, 460 15 Liberec, E-mail: ubd@czech-ski.com, Tel.: +420 723 069 682 

 

25.  USNESENÍ VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 

Petr Mach přednesl za návrhovou komisi návrh závěrečného usnesení VH ÚBD. 
 

 A/ Valná hromada ÚBD SLČR schválila:  
- navržený program VH ÚBD SLČR  
- jednací řád VH ÚBD  
- volební řád VH ÚBD SLČR  
- zprávu o hospodaření ÚBD SLČR a CSS za rok 2023 
- nový Statut ÚBD SLČR 
- návrh rozpočtu ÚBD SLČR na rok 2024 s tím, že případné změny rozpočtu v prů-

běhu roku dle aktuálních změn příjmové stránky provede Rada ÚBD se souhlasem 
RK ÚBD 

- plán činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2024/2025 
- počet členů Rady ÚBD SLČR podle nového Statutu (7 členů) 
- klíč DHR na VH ÚBD SLČR 2025 v předloženém znění  

 
 B/ Valná hromada ÚBD SLČR zvolila:  

- pracovní předsednictvo: předsedající Roman Peštuka, členové Aleš Vaněk, Václav 
Suchánek 

- zapisovatele Jitku Bartoňovou a ověřovatele zápisu Václava Suchánka a Petra Ku-
bíčka   

- pracovní komise: 
o mandátovou ve složení Věra Chvátalová, Michal Kučera, Aleš Razým 
o návrhovou ve složení Petr Mach, Iveta Roubíčková, Jan Hamr 
o volební ve složení Jana Michlová, Václav Haman, Jakub Gräf 

- Revizní komisi ve složení Věra Chvátalová, Václav Suchánek, Yveta Hladíková 
- delegáty ÚBD SLČR na Konferenci SLČR 2024 a případnou mimořádnou konferenci 

SLČR (včetně náhradníků) v následujícím pořadí:  
1. Kubíček Petr 
2. Razým Aleš 
3. Gräf Jakub 
4. Hamr Jan  
5. Kučera Michal 
6. Valoušek Tomáš 
7. Peštuka Roman 
8. Michlová Jana  
9. Kaliba Štěpán 

10. Bartoňová Jitka 
11. Haman Václav 
12. Valoušek Zbyněk 
13. Franc Jan 
14. Hladíková Yveta 
15. Suchánek Václav 
16. Tejchman Tomáš 
17. Suchý Jiří 
18. Provod Ladislav 
19. Korvas Pavel 
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20. Lakatoš Zdeněk 
21. Hromádková Dagmar 
22. Telecký Tomáš 
23. Laciga Zdeně  
24. Hlava Pavel 
25. Baroš Jiří 
26. Novotný Jiří 

 
 C/ Valná hromada ÚBD SLČR vzala na vědomí: 

- kontrolu usnesení VH ÚBD SLČR 2023 
- zprávu prezidenta SLČR o činnosti SLČR 
- zprávu o činnosti RD, RSC a TR za sezónu 2023/2024 
- zprávu o činnost STM za sezónu 2023/2024 
- zprávu o soutěžích a činnosti STK ÚBD za sezónu 2023/2024 
- zprávy o činnosti ÚBD KSL za sezónu 2023/2024 
- zprávu o činnosti Metodické komise za sezónu 2023/2024 
- zprávu Revizní komise ÚBD SLČR za sezónu 2023/2024 
- předsedou RK pro další období byla na prvním zasedání RK zvolena Věra Chváta-

lová 
 
 D/ Valná hromada ÚBD SLČR ukládá: 

- Radě ÚBD SLČR pracovat na zlepšení podmínek odměňování trenérů 
 
 
Roman Peštuka otevřel diskusi a vyzval delegáty k dotazům a připomínkám. 
Nikdo z delegátů neměl dotazy ani připomínky. 
 
Hlasování o návrhu závěrečného usnesení VH ÚBD  
Pro 65 DHR, proti 0 DHR, zdrželo se 0 DHR.  

Usnesení č.12:   Valná hromada schválila závěrečné usnesení VH ÚBD SLČR 
2024:  

 
Roman Peštuka ukončil Valnou hromadu ÚBD v 16:09 hodin a poděkoval všem 
DHR za účast a pozornost. 
 
 

  
Praha 27. 4. 2024   Zápis:    Jitka Bartoňová 

       
 
      Ověřovatelé zápisu:  Petr Kubíček 
          Václav Suchánek 


